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Wij (Stichting Vrienden van de Beiaard Raalte) luiden de noodklok! 

Vorige week donderdagavond 18 april heb ik namens de Stichting Vrienden van de Beiaard mogen 
inspreken tijdens uw Ronde Tafelgesprek waarbij de binnenkort te behandelen Kadernota op de 
agenda stond.  Een van de punten in deze Kadernota is het voorstel van het College om de komende 
jaren ervoor te zorgen dat het carillon (de beiaard) één keer per week bespeeld kan blijven worden. 
Naast dat dit voor de inwoners een aangenaam, bijna historisch, geluid is, is het regelmatig bespelen 
van de beiaard ook voor een goed onderhoud van “levensbelang”.  

De beiaard van de basiliek van de Heilige Kruisverheffing werd vanaf begin 2017 helaas niet meer 
bespeeld door een beiaardier. Gemeentelijke bezuinigingen deden het karakteristieke klokgelui 
verstommen. De gemeente wilde niet langer jaarlijks € 12.000,- uittrekken om de beiaard twee maal 
per week te laten klinken. De gemeente zou voortaan  alleen nog zorgen voor het onderhoud van dit 
culturele erfgoed.  Daarom hebben wij in 2017 vanuit de Rotary Raalte de Stichting ‘Vrienden van de 
beiaard’ opgericht. Deze stichting heeft in 2017 en 2018 geprobeerd om vrienden, sponsoren en 
fondsen te werven. Hierdoor zou beiaardier  weer als vanouds twee keer per week zijn 
mooie deuntjes over het centrum van Raalte kunnen uitstrooien. Dat is ons wel voor de korte termijn 
gelukt, maar helaas niet om de samenleving warm te krijgen voor een langdurige structurele 
financiering. Maar wij vinden wel dat je als samenleving heel zuinig moet zijn op het culturele 
erfgoed, je daarbij schatplichtig bent aan het verleden en dat je daarvoor, net als voor sport en 
cultuurvoorzieningen, verantwoordelijk bent. Daarom zijn we blij dat het college haar 
verantwoordelijkheid nu heeft genomen en zij voorstelt om met een relatief klein bedrag aan 
gemeenschapsgeld, dit cultureel erfgoed in stand te houden door het wekelijks een keer te laten 
bespelen. 

Wat hebben we gedaan? 

De ondernemers, middenstanders en inwoners van Raalte hebben we op verschillende manieren 
benaderd om sponsor of vriend/donateur te worden. Wij hoopten dat deze groepen ook wilden dat 
het centrum van Raalte aantrekkelijk zou blijven voor het winkelend publiek. Immers de klanken van 
de beiaard horen van oudsher bij het mooie oude centrum van Raalte. Men kon er nu voor zorgen 
dat dit erfgoed niet verloren zou gaan.  

Vriend worden kon al vanaf €10,-- per jaar. Sponsor worden al vanaf €25,-- per jaar.  Vanaf €75,-- per 
jaar zorgden wij ervoor dat naam en logo op onze website zou komen  en dat dit ook op het 
sponsorbord zou komen dat in de basiliek geplaatst zou gaan worden. Als sponsor kreeg men ook de 
mogelijkheid om met een gezelschap een rondleiding en demonstratie te krijgen in de toren door 
beiaardier 

Ook lokale en provinciale fondsen hebben we benaderd voor een eenmalige of structurele donatie. 
Bij alle activiteiten werden we meerdere malen bijzonder goed ondersteund door de lokale media. 
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Wat was het resultaat? 

Dankzij de -voornamelijk eenmalige- bijdragen van een aantal fondsen en subsidiegevers konden wij 
vanaf de zomer 2017 beiaardier  een jaar lang één keer per week tijdens de markt een 
uur laten spelen.  
Helaas waren de reacties vanuit de ondernemersverenigingen en individuele ondernemers  om 
sponsor te worden erg teleurstellend. Ook hebben we helaas weinig reacties gekregen vanuit de 
inwoners om vriend te worden.  Juist deze structurele bijdragen waren noodzakelijk om ook de 
komende jaren de beiaardier minimaal een keer per week zijn klanken over het centrum te laten 
uitstrooien. 
 

Onze conclusie 

De stichting ‘Vrienden van de beiaard’ heeft er alles aan gedaan om de samenleving structureel te 
laten participeren. Helaas moeten wij concluderen dat de samenleving van Raalte niet voldoende 
bereid is om via sponsoring ervoor te zorgen dat de beiaard “live” door een beiaardier bespeeld kan 
blijven worden. Er is niet gebleken dat men geld wil geven om dit culturele erfgoed in stand te 
houden en/of de sfeer en aantrekkelijkheid van het centrum van Raalte te verhogen. 
 
De Stichting is het nog wel gelukt om met de huidige middelen en een eenmalige gemeentelijke 
subsidie de beiaardier tot eind 2019 te laten spelen. Maar vanaf 1 januari 2020 zullen we echter wel 
moeten besluiten om het contract met de beiaardier te beëindigen en de stichting te liquideren. 
 

Tenzij 
Tenzij u als gemeenteraad besluit om uw eerder genomen besluit te heroverwegen en jaarlijks een 
subsidie te verstrekken zoals het college nu in de Kadernota voorstelt. Dan zou een  wekelijkse 
bespeling van een uur gecontinueerd kunnen worden. Wij hopen dat u uw verantwoordelijkheid in 
deze neemt. In ieder geval danken we u dat u ons de gelegenheid heeft gegeven om in te spreken en 
deze notitie aan u voor te leggen. 
 

 
Het bestuur is uiteraard altijd bereid tot nader overleg of om meer informatie te verstrekken. 
 
Namens het bestuur van de  ‘vrienden van de beiaard’, 

 

 


